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Lions Clubs International 

 
      PIIRI 107-D, FINLAND 

TOIMINTAKERTOMUS KAUDELTA 2015-2016 
D-piirin 56. toimintakausi 

 
 

Toiminta-ajatus 

Me palvelemme 

Teemme yhdessä työtä paikallisella, kansallisella ja kansainvälisellä tasolla lasten ja nuorten 

terveen elämän ja kehityksen turvaamiseksi sekä ikääntyneiden, perheiden, vammaisten ja apua 

tarvitsevien tukemiseksi. Toimita tarjoaa jäsenille mahdollisuuden toimia sosiaalisessa yhteisössä, 

mahdollisuuden kehittyä ihmisenä ja kehittää johtamistaitoja sekä solmia kontakteja kotimaassa ja 

ulkomailla. 

Kansainvälinen teema 2015–2016: 

Dignity.  Harmony.  Humanity.  

Arvokkuus.    Sopusointu.   Ihmisyys 

 

Kotimainen teema 2015–2016: 
                     Lions–monta tapaa tehdä hyvää 
 
D-piirin teema: 
                     Kädellä ja sydämellä 
  
 
 

Organisaatio 
   
Lions Clubs International 
 
Kansainvälisen lionsjärjestön 98. vuosikongressi pidettiin Honolulussa 26–30.6.2015. 
Järjestömme johtoon valittiin Dr Jitsuhiro Yamada Japanista. 
Vuosikokouksessa 107 D-piirin kuvernööriksi nimitettiin DGe Markku Vihavainen. 
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Suomen Lions-liitto ry 
 
Suomen Lions-liiton 68. toimintakausi. 
Vuosikokouksessa Sotkamossa liiton johtoon valittiin kuvernöörineuvoston ja hallituksen 
puheenjohtajaksi Jari Rytkönen, LC Uurainen ja varapuheenjohtajaksi Heikki Hemmilä, LC 
Ylivieska. 
 
Liiton pääsihteerin tehtävää hoiti Maarit Kuikka LC Helsinki/ Malmittaret. 
 

 
Lions piiri 107-D 
 

Kauden aikana perustettiin Juvalle uusi klubi, LC Juva Luonteri. Kauden päättyessä piirissä oli 68 
klubia. Jäseniä kauden päättyessä 1860, vähennystä kauden alusta lukien 34 jäsentä. 
 
Naisjäseniä oli kauden lopussa 231, lisäystä kauden aikana 13 jäsentä. 
 
 

Piirihallitus ja toimikunnat 2015–2016 
 
Piirihallitus 
 
Piirikuvernööri                  DG  Markku Vihavainen LC Juva 
1.varapiirikuvernööri    1.VDG Heikki Lohi  LC Luumäki/Ukko-Pekka     
2.varapiirikuvernööri    2.VDG      Matti Kirves  LC Hirvensalmi 
Edellinen piirikuvernööri    IPDG  Veijo Suhonen  LC Otava 
Piirisihteeri  CS  Markku Kivisaari  LC Mäntyharju 
Rahastonhoitaja CT Urho Syrjälä   LC Mikkeli Porrassalmi 
      
I alue 
alueen puheenjohtaja     RC Raimo Korpelainen LC Hamina Bastioni 
  
1.lohkon puheenjohtaja     ZC Seija Piipponen-Pekkola LC Kotka Keisarinna 
2.lohkon puheenjohtaja     ZC            Risto Kihula  LC Vehkalahti 
 
II alue 
alueen puheenjohtaja            RC Olli-Pekka Sintonen LC Imatra 
 
1.lohkon puheenjohtaja         ZC            Timo Iivarinen LC Lappeenranta 
2.lohkon puheenjohtaja         ZC            Jouko Nikamaa LC Joutseno 
 
III alue 
alueen puheenjohtaja           RC Orvokki Priha LC Kouvola/Iris 
  
1.lohkon puheenjohtaja        ZC Kyösti Skippari LC Kouvola Hansa 
2.lohkon puheenjohtaja        ZC             ei valittu    
 
IV alue 
alueen puheenjohtaja           RC Helka Avikainen LC Mikkeli Naisvuori 
  
1.lohkon puheenjohtaja        ZC Mika Shepherd LC Heinola 
2.lohkon puheenjohtaja        ZC            Tero Kallio  LC Ristiina 
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Toimikunnat 
 
ARS ja kortti   Keijo Asikainen  LC Simpele 
LCIF    Risto Sihvola  LC Kouvola Ritarit 
Koulutus (GLT)  Unto Kiljunen  LC Lappeenranta/Rakuuna 
Jäsen (GMT)   Olli Katila  LC Lappeenranta/Rakuuna 
Nuorisotyö ja Quest  Pirkko Vihavainen  LC Mikkeli/Naisvuori 
PDG ja tulevaisuus  Veijo Suhonen LC Otava 
Suomi Johtoon  Arto Lehtovirta  LC Hamina 
Tiedotus ja viestintä  Kari Koponen  LC Heinola/Jyränkö 
   Terttu Lång   LC Heinola/Tähdet 
Palvelu- ja varainhankinta  Maire Vierikko LC Mikkeli Naisvuori 
100-vuotisjuhla  Jukka Hietanen LC Heinola/Jyränkö 
Leo   Jori Sipari  LC Hamina 
Nuorisovaihto- ja leiri  Timo Iivarinen  LC Lappeenranta 
Palveleva Leijona   Reijo Saavalainen  LC Otava 
Rauhanjuliste  Matti Kirves  LC Hirvensalmi    
Skeba   Hannu Sopanen LC Imatra/Vuoksi 
Nenäpäivä   Jari Vierikko  LC Mikkeli/Porrassalmi 
Sri Lankan ystävät  Juhani Nyyssönen LC Pyhtää-Pyttis 
 
 
Johtoryhmän muodostivat piirikuvernööri, 1. ja 2. varapiirikuvernöörit, piirisihteeri, piirin 
rahastonhoitaja, edellisen kauden piirikuvernööri, jäsentoimikunnan puheenjohtaja ja 
koulutustoimikunnan puheenjohtaja. 
 
 

Kokoukset 

 
Johtoryhmä 
 
 01.08.2015 Otava, sen lisäksi sähköposti- ja puhelinkokouksia. 
 24.01.2016 DG-tiimin kokous Kouvolassa. 
  
Piiri 
 
 20.08.2015 Piirihallitus, Kotka 
 25.08.2015 Piirifoorumi, Ristiina 
 18.11.2015 Piirihallitus, Lappeenranta  
 09.03.2016 Piirihallitus, Kouvola  
 23.04.2016 Piirihallitus, Juva 
 23.04.2016 Piirin vuosikokous, Juva 
  
 
Muut piirissä järjestetyt kokoukset ja tapahtumat 
 
  
 23-26.11.15 Aluefoorumit alueittain 
 23.01.2016 PDG/MJF/ARS–tapaaminen, Kouvola   
 16-19.3.16  Lohkokokoukset piirissä. 
 25-28.4.16 Virkailijakoulutukset alueittain 
 13-14.5.16 LPJ- koulutus, Lappeenranta. 
  

 



4 
 

TOIMINTA KAUDELLA 2015 - 2016 
 
 
JÄSENTOIMINTA 

 
Olli Katila, jäsenkoordinaattori 

Piirin jäsentoimikunta jatkoi toisen kautensa entisellä kokoonpanolla, piirin jäsenkoordinaat-torin 
lisäksi Pirkko Vihavainen, Orvokki Priha ja Seija Peri. Yhteispohjoismainen projekti Women in 
Lions, Suomen koordinaattorina Pirkko Vihavainen, jatkoi edelleen toimintaansa.  

Kauden teemana oli kummi, uusi jäsen ja klubikummi. Tavoitteena oli korostaa klubeissa kummin 
asemaa ja tehtävää uuden jäsenen kotouttamisessa klubiin. Klubikummia kaupiteltiin hoitamaan 
kummin tehtäviä esim. siirtojäsenille ja sellaisten leijonien sijaisena, jotka eivät tunne pystyvänsä 
opastamaan uutta jäsentä riittävän hyvin toimintaamme.  

Asioiden tuominen klubille jäi klubin jäsenleijonan aktiivisuuden varaan. 

Tavoitteena kaudelle oli yhden uuden klubin perustaminen. LC Juva/Luonteri perustettiin heti 
kauden alkajaisiksi, mutta vastaavasti keväällä menetettiin yksi klubi Mikkelissä tapahtuneen 
yhdistymisen seurauksena, nuijamiehet poistuivat ja jousimiehet jäivät.  

Klubien jäsenleijonille lähetettiin kaksi jäsentiedotetta.  

Jäsentoimikunnan Skype-palavereja pidettiin kauden aikana kaksi. 

Keväällä 2016 aloitettiin tunnustelut naisklubin perustamiseksi Luumäelle. Mäntyharjulla jatkettiin 
tiedusteluja naisklubin perustamiseksi. 

Kauden tulos oli klubien osalta plus miinus 0 ja jäsenmäärä pieneni 34 leijonalla, klubeja 68 ja 
leijonia 1860. 

 

KOULUTUSTOIMINTA 
 
Unto Kiljunen, koulutusjohtaja  

Toimintakaudella toteutettiin tulevan kauden 2016–2017 klubivirkailijoitten – presidentit, sihteerit ja 

rahastonhoitajat - sekä lohkojen puheenjohtajien – Lpj koulutustilaisuudet.  Koulutusaineistona 

käytettiin ensisijaisesti SLL:n koulutustoimikunnan laatimaa materiaalia.  

Syyskuussa pidettiin kuluvan kauden klubivirkailijoille täydennyskoulutustilaisuus 

Lappeenrannassa, osallistujia 35 henkilöä. 

Huhtikuussa viikolla 17 pidettiin alueittain uusien klubivirkailijoitten koulutustilaisuudet; 

Alue IV Mikkeli;  40 osallistujaa, kuudesta klubista ei osallistujia 

Alue III Kouvola; 21 osallistujaa, kahdeksasta klubista ei osallistujia 

Alue II Imatra; 33 osallistujaa, neljästä klubista ei osallistujia 

Alue I Hamina; 32 osallistujaa, kahdesta klubista ei osallistujaa 

- yhteensä 126 klubivirkailijaa osallistui ja kahdestakymmenestä (20 ) klubista ei ollut osallistujaa. 
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Kouluttajina toimivat Pirkko Vihavainen ja Heikki Lohi / presidentit, Anitta Simonen ja Päivi 

Nieminen / sihteerit, Urho Syrjälä ja Heikki Lohi / rahastonhoitajat 

Lohkojen puheenjohtajien –Lpj  valmennustilaisuus pidettiin 13.-14.5. Lappeenrannassa, 

osallistujia kuusi lohkonpuheenjohtajaa. Mukana myös 2.VDG Matti Kirves.  

Valmennusohjelman toteutuksesta vastasivat koulutusjohtaja Unto Kiljunen ja 1.VDG Heikki Lohi 

sekä DG Markku Vihavainen ja PDG Pirkko Vihavainen. 

Koulutusjohtaja osallistui maaliskuulla SLL:n järjestämään GLT- seminaariin. 

Klubivirkailijat ja lohkojen puheenjohtajat ovat saaneet virkaan liittyvää materiaalia liiton 

verkkosivuilta sekä tarvittaessa henkilökohtaista ohjausta. 

 

PALVELU- JA VARAINHANKINTA 

Joulukortit hankinta on piirissämme vähäinen eli n. 8500 kpl/ ja klubeille palautunut n. 4500€. 

Nuorisoarvat oli lähetetty klubeillemme 1850 kpl, joista lunastettiin 1200 kpl, joka on 71,5 % koko 

määrästä. 

Sri Lankan silmäsairaala. Kauden aikana järjestettiin kansallisesti keräys silmäsairaalan 

rakentamiseksi loppuun. Keräyksen tuotto D-piirissä oli yhteensä 3500 euroa. 

 

LCIF TOIMINTA 

Maire Vierikko, puheenjohtaja 

Piirin klubit tekivät lahjoituksia säätiölle kauden 2015–2016 aikana yhteensä 7716,24 €. 

Melvin Jones jäsenyydellä palkittiin 15 uutta jäsentä kauden aikana ja D-piiriin myönnettyjä 

jäsenyyksiä on nyt yhteensä 367. 

Uudet MJF-jäsenet: 

LC Heinola  Tony Gröndahl 

Heikki Koskinen 

LC Hirvensalmi Esko Komppa 

LC Kaipiainen Sami Porkka 

LC Kotka  Tauno Kankainen 

LC Kotka Keisarinna, Jaana K. M. Enroos 

Kaisa Snell 

LC Kuusankoski Voikkaa Matti Wilenius 

LC Lappeenranta Raja Esa Tapani Hiltunen 

LC Lappeenranta Saimaa Harri Hartikainen 

LC Nuijamaa  Ari-Jukka Haarma 

LC Puumala  Teuvo Luukkonen 

LC Pyhtää Pyttis Lasse Westman 

LC Vehkalahti Markku Seppä 

LC Virolahti Miehikkälä Esa Punkkinen 
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SKEBA nuorille suunnattua valtakunnallista bändiskaba-aktiviteettia ei toteutettu D-piirissä. 

 
 

ARS-TOIMINTA 
Keijo Asikainen, puheenjohtaja 

 

Yleistä: 

D-piirin ARS toimikunnan puheenjohtajana toimi Keijo Asikainen LC Simpele. Toimikunnan 

jäseninä oli D-piirin APJ:t. Toimikunta ei kokoontunut, yhteyttä hoidettiin sähköpostilla ja 

tarvittaessa puhelimella. Toimikunnan puheenjohtaja vieraili LC Imatra / Tainion vieraana 

keskustelemassa apurahahakemuksesta. Piirin kokouksiin pj osallistui mahdollisuuksien mukaa. 

AR - säätiö järjesti kaksi koulutusseminaaria. Toimikunta saavutti suunnitellun tavoitteen.  

  

Avustukset: 

Avustuksia säätiölle D-piiriltä tuli kauden aikana ainoastaan yksi, LC Imatra Tainio, nuorten 

syrjäytymistä ehkäisevä projekti yhdessä golf-kerhon kanssa. Anomus oli 5574,00 €, säätiön 

avustustoimikunta myönsi 2400,00 € avustuksen. 

 

Adressit: 

Adresseja piirissä tilattiin 545 kpl. tilauksia teki 27 klubia. Piirin adressimenekki jäi hiukan 

suunnitellusta tavoitteesta. 

 

Kauden aikana D-piirissä nimettiin Arne Ritari Killan jäsenyydellä kuusi Lions-ritaria: 

 

Timo Hirvonen n:o 1657, LC Lappeenranta/Saimaa 

Veijo Suhonen n:o 1677, LC Otava  

Risto Nieminen  n:o 1692, LC Heinola 

Kalevi Jukarainen n:o 1702, LC Mikkeli/Päämaja 

Markku Muurikka  n:o 1703, LC Mikkeli/Päämaja 

Pekka Urpalainen  n:o 1715, LC Elimäki/Ratsu 

 

D-piirin ARS tuotot ja kulut: 

Säätiö tuki piirien ARS toimikuntia 1 €/adressi ja 50 € / ritari ja piirilehden ARS tietoiskusta 400 €. 

Adresseja meni 545 kpl, ritareita 6 ja juttu oli lehdessä. Säätiön tuki D-piirille 1245,00 €. 

Kulut kertyivät adressipostituksista ja kilometrikorvauksista. Kaudella ei tullut kokouskuluja eikä piiri 

myöntänyt ARS – palkintoja. Toimikunnan kulut yhteensä 432,34 €.  

Lopuksi: 

Kiitän D-piirin toimihenkilöitä ja piirimme klubeja ja leijonia kolmen vuoden yhteistyöstä. On ollut 

hienoa tehdä Lions - harrastusta kyseisessä tehtävässä.  

 

 

NUORISOTOIMINTA 
 
Lions Quest-koulutusta varhaiskasvatuksen, ala- ja yläkoulun opettajille järjestettiin D-piirissä 

kahdesti; toinen Mikkelissä 1–2.2016 ja toinen Imatralla 26–27.10.2015. 

Mikkelissä koulutettavia oli 16 ja Imatralla 11 koulutettavaa. Piirin ulkopuolella Savonlinnassa oli 

mukana D-piiristä 2 henkilöä. Yhteensä kauden aikana koulutuksen kävi 29 henkilöä. 
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Useat klubit hankkivat kolmasluokkalaisille ja heidän vanhemmilleen turvalliseen netinkäyttöön 

opastavia Vastuu on meidän –vihkosia. 

 

NUORISOVAIHTO  

Nuorisovaihtotoimikunta huolehtii piirin nuorien pääsystä nuorisovaihtoon ja isäntäperheiden 
hankkimisesta joka kolmas vuosi pidettävälle nuorisoleirille. Lisäksi isäntäperheitä hankitaan 

naapuripiirien leireille. YCEC huolehtii omalta osaltaan yhteydenpidosta ulkomaisiin 

koordinaatiokohteisiin liiton muiden nuorisovaihtojohtajien kanssa.  

Kauden aikana ei D-piiristä lähtenyt yhtään nuorta nuorisovaihtoon. 

Kauden 2015–2016 aikana valmisteltiin seuraavan kauden aikana piirissä toteutettavaa 

nuorisoleiriä Lappeenrannassa. 

Nuorisovaihtotoimikunta on toiminut käytännössä yksin toimikunnan puheenjohtajan voimin, joka 

on tukeutunut tehtävässä klubien nuorisovaihto-lioneihin. 

 

SUOMI JOHTOON 
 
PID Harri Ala-Kuljun kampanja kansainväliseksi presidentiksi loppui aivan kauden alussa. Saatiin 
tieto, ettei projekti tule onnistumaan. 
 

 
VIESTINTÄTOIMINTA 
 
Toimikuntaan kuuluivat puheenjohtajan Kari Koposen lisäksi Terttu Lång LC Heinola/Tähdet 

(tiedotus) ja Reijo Saavalainen LC Otava (Palveleva Leijona piirilehti).  

Piirin verkkosivut 

Sivujen rakennetta ja sisältöä kehitettiin koko kauden ajan. Verkkosivut jakautuvat ns. julkiseen 

osioon, joka on näkyvillä kaikille, sekä Jäsenille-osioon, joka vaatii kirjautumisen. 

Toimintakauden puolivälin jälkeen verkkosivujen päivittäjäksi tuli Unto Pasanen. 

Palveleva Leijona -piirilehti 

Palveleva Leijona -piirilehti ilmestyi helmikuussa 2015. Piirilehden toteuttamisesta vastasi Reijo 

Saavalainen. Piirilehti kertoi 44 sivullaan monipuolisesti niin piirin kuin piirin klubienkin toiminnasta. 

Palvelevalla Leijonalla on edelleen vahva rooli piirin tiedottamisessa ja viestinnässä. 

 

LIONS-TOIMINTA 100 v.  
Jukka Hietanen, piirikoordinaattori 

 
Satavuotisjuhlat tuovat lionit yhteen juhlimaan yhteistä 100 vuottamme humanitaarisen palvelun 

antamisessa. Aloitimme juhlat heinäkuussa 2014 ja ne jatkuvat kesäkuuhun 2018 saakka.   

100-vuotisjuhlatoimikunnilla on tärkeä rooli kannustaa klubeja eri puolilla maailmaa antamaan 

palveluja apua tarvitseville ja sitä kautta saamaan uusia jäseniä toimintaamme. 

 

Satavuotisjuhlaan liittyvä juhlakausi perustuu kolmeen teemaan: 
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Johtaminen palvelun kautta. Kaikkia klubeja on pyydetty ottamaan vastaan haaste palvella 

yhteensä 100 miljoonaa ihmistä Satavuotisjuhlan palveluhaasteen neljällä eri alueella – nuorison 

mukaan ottaminen, näkökyvyn parantaminen, nälän helpottaminen ja ympäristön hoitaminen. 

 

Uudet jäsenet vaikutuksen kasvattamiseksi. Jotta me pystymme vastaamaan paikkakuntien 

kasvaviin tarpeisiin, meidän tulee kasvattaa jäsenmäärää. Jokaisen uuden jäsenen kautta me 

pystymme vaikuttamaan 30 ihmisen elämään. Uudet lionit varmistavat paikkamme maailman 

johtavana humanitaarisen palvelun järjestönä vielä seuraavatkin 100 vuotta. 

 

Paikkakunnalla tiedottaminen. Lionjäseninä me huomaamme oman paikkakuntamme tarpeen ja 

pyrimme vastaamaan niihin. Satavuotisjuhlan aikana klubeja kannustetaan vahvistamaan niiden 

suhdetta paikkakunnan asukkaisiin toteuttamalla paikkakunnalla perintöprojekti, joka vahvistaa 

lionsklubin näkyvyyttä ja tunnettavuutta alueella. 

 

Tällä hetkellä piirin 67 klubista on puheenjohtaja 50 klubissa.  

Kaudella 2015-2016 on piiristämme osallistunut palveluhaasteisiin 38 klubia, joista klubit Heinola 

Jyränkö, Lappeenranta Saimaa, Luumäki osallistuivat kaikkiin neljään osa-alueeseen. Kolmeen 

osa-alueeseen osallistui klubit LC Kouvola Lukko, LC Imatra, LC Tainio, LC Nuijamaa, LC 

Lappeenranta Rakuuna, LC Juva Luonteri. 

Uusia vuosisadan jäseniä on otettu 46 klubiin yhteensä 116 henkilöä. 1 uusi klubi Juva Luonteri on 

perustettu. 

Satavuotisjuhlan perintöprojektin on toteuttanut tai toteuttamassa 7 klubia. 

 

 

MUUTA TOIMINTAA 
 

Nenäpäivä -aktiviteettiin osallistui piiristämme 16 klubia. Nenäpäivä-keräyksen tuotto oli D-piirissä 

kertomuskaudella yhteensä 9833,46 €.  Varsinaista toimikuntaa ei nimetty vaan asiaa hoiti 
toimikunnan puheenjohtaja Jari Vierikko. 
 

Omaishoitajien ja Suomen Lions-liitto ry:n väliseen yhteistyöhön perustuen omaishoitaja-
aktiviteettia jatkettiin edelleen, solmimalla sopimus uudelleen D-piirin ja Omaishoitajat ja Läheiset 
Liitto ry:n kanssa. 
 
 

Rauhanjulistekilpailuun osallistuneiden töiden joukosta valittiin voittajaksi piirihallituksen 

kokouksessa 18.11.2015 Mäntyharjun yhtenäiskoulun oppilas Vilma Härkönen. Hänelle annettiin 
piirin palkintona 100 €. Sponsori-klubi LC Mäntyharju. 
 
 

Tilinpäätös 
 
Toimintakauden 2015–2016 tilinpäätös osoittaa 5775,17 € ylijäämäistä tulosta. 
 
 

Yhteenveto kaudesta 2015–2016 
 

Suomen Lions-liiton suurimmaksi huolenaiheeksi on noussut jäsenkunnan säilyttäminen edes 
ennallaan. Jäsenmäärän väheneminen on väistämättä johtanut järjestön taloudellisen aseman 
heikkenemiseen. Järjestö ei ole kyennyt tekemään tarvittavia päätöksiä tilanteen ratkaisemiseksi. 
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Piirin 107 D jäsenmäärä on seurannut vastaavasti liiton jäsenkehitystä. Piirissä on useita 
jäsenmäärältään pieniä klubeja, joissa toiminta on jäänyt varsin sisäänpäin kääntyneeksi. Piirin 
talouteen jäsenmäärän vähenemisellä ei ole ollut vaikutusta, liiton kausittain myöntämä piiriraha on 
lisääntynyt vuosien saatossa. 
 
Klubeissa on havaittavissa selvää kyllästymistä liiton esittämiin ja tarkasti taloudellisiin tavoitteisiin 
pyrkivistä aktiviteeteista. Klubeilla on selkeästi omalle paikkakunnalle suunnattuja toimintoja, jotka 
suurelta osin vievät klubien ajankäytön. 
 
Piirin oma toiminta koetaan raskaaksi ja osittain turhaksi, piiri joutuu kuitenkin ylläpitämään liiton 
palvelutarjonnan vuoksi laajaa organisaatiota. Piirin on syytä kuitenkin tarkastella toimintaansa 
kriittisesti. 
 
Piirin on tunnistettava jäsenkuntansa toiveet ja kannustettava klubeja omatoimisuuteen. 
 
 
16.2.2017 
 
MD 107 D  
Piirihallitus 
 
 
 
 
Liitteet Piirihallituksen kokouksien pöytäkirjat liitteineen 
 Toimintasuunnitelma 2015 -2016 


